
 
Dacă în tinerețea mea lumea se uita urât la cineva, care mergea la terapie, crezându-l nebun, după doar douăzeci, 
treizeci de ani lumea se uită urât la cei care nu merg la terapie, crezând-i nebuni. Pe deasupra și iresponsabili. 
Cum adică nu merg și fac tot posibilul să se vindece, ba să vindece și trecutul, și traumele stăbunilor, astfel 
asigurând copiilor și familiilor lor o companie sănătoasă, vindecată, în ordine? Și omul modern se străduiește, 
călătorește, aduce sacrificii, face tot posibilul și imposibilul, ca să se vindece. Ca pe urmă să îi fie bine lui și 
familiei, prietenilor, colegilor. Stresul e mare. Rezultate... (?) Oare ce vindecă sufletul? Poate fi sufletul vindecat 
de către client sau terapeut? Poate fi vindecat cu una sau mai multe metode? Respectăm oare sufletul și calea ei, 
această imensă manifestare a vieții, noi, care suntem însuflețiți de el, sau dimpotrivă, vrem să-l tehnologizăm, să îl
facem știință, să îl cunoaștem și să îl subjugăm? 

Vă invit la academia de primăvară Nelles Institut Transylvania să ne lăsăm ghidați de această temă, de aceste 
înterbări. Poate, citind descrierea temei, deodată ai devenit neliniștit/ă. Tocmai aceasta este idea, că doar la 
întrebările la care știi deja răspunsurile te poți uita și fără ajutorul oglinzii ce îți oferă grupul, facilitatorii și 
metoda. 

„Avem nevoie ca psihologi de o mare modestie, de smerenie. În mod logic, psihoterapia ar trebui înțeleasă în cele
din urmă ca profesie neajutorată, prin care nu vreau să spun că este inutilă și nu poate duce la vindecare. Ceea 
ce vreau să spun este că ideea de vindecare și ajutor ar trebui să fie scoase din autodefinire, pentru că noi, ca 
terapeuți, ne facem treaba doar ca un fel de meserie, dar vindecarea nu este treaba noastră. Din punct de vedere 
etic, trebuie să pornim de la recunoașterea faptului că fiecare pacient este un posibil "caz fără speranță". Numai 
atunci îl respectăm ca pe o realitate și am renunțat pe deplin la pretenția noastră de a fi vindecători, și numai pe 
această bază poate începe o terapie profesională care să lase la latitudinea sufletului dacă se va întâmpla vreo 
vindecare. Indirectitate. Misterul vindecării trebuie lăsat intact.” 
Wolfgang Giegerich, What Are the Factors That Heal, 2020 

FACILITATORI: Edó Gergely & Suse Legler, conducătoarea Nelles Institut din Austria; exerciții de mișcare cu 
Paco Alfonsin; meditație cu Zsolt Sütő 

PREȚ: 450 €. Pentru cei care au urmat deja sau urmează acum formarea în LIP, curs de bază, prețul este 380 €. 
Prețul nu conține cazarea și masa. 

Îți poți rezerva locul cu plata unui avans de 250 € până în data de 1 aprilie. În cazul renunțării la rezervare până în 
data de 1 aprilie returnăm jumătate din avans. REZERVAREA LOCULUI: Pe site www.nellesinstitut.ro. Info: 
0040751450416 sau nellesinstituttransylvania@gmail.com

mailto:nellesinstituttransylvania@gmail.com


PROGRAM: DATA ȘI LOCAȚIA: 
Marți 18.00-20.00 Deschiderea academiei 
Miercuri-Sâmb 10.00–13.00, 15.00–18.00 muncă cu constelații 
Dum 10.00–14.00 muncă cu constelații și închiderea academiei 

Casa Libertatii Religioase
Bulevardul 21 Decembrie, 14
Cluj Napoca 

Despre SUSE LEGLER:
Consiliere psihologică și coaching personal în Viena și în Pyhra, Austria Inferioară
Facilitator de constelații sistemice (DGfS) și consultant (diplomă BVPPT) recunoscut.
Născută în 1946 la Mondsee, Austria Superioară, am crescut la Viena, și sunt mamă a unei fiice adulte și bunica unui 
nepot.

De la sfârșitul anilor 1970 până în 1984 am participat la diverse cursuri și formări de autocunoaștere bazate pe diferite 
metode de psihologie umanistă la Institutul Bewusst.Sein.
De 40 de ani lucrez în propriul cabinet în calitate de consilier în psihologie.

Ani de zile, până în anul 2000, am condus centrul meu de seminarii "DaSein" din Weinviertel, am condus traininguri și 
grupuri de auto-conștientizare pe diverse teme. După aceea, am proiectat și implementat noua profesie de formator de 
relaxare (managementul stresului și prevenirea epuizării) pentru VITALAKADEMIE în toată Austria.

Din 2015 până în 2017 mi-am finalizat pregătirea în psihologia fenomenologică, Procesul de integrare a vieții și munca 
cu constelațiile, inclusiv cursul superioar de formare cu Wilfried Nelles, și conduc Institutul Nelles Austria cu ajutorul 
personalului meu. Din 2022, sunt manager de formare și lector la Institutul Nelles Austria, precum și director de curs la 
Institutul AZ, institutul meu de coaching.
Ceea ce m-a interesat toată viața în modul cel mai direct poate fi exprimat prin întrebarea "Ce este omul"? Această 
întrebare fără răspuns mă mișcă prin viața mea și exclude plictiseala.

Vă așteptăm cu drag!
Edó Gergely și Suse Legler 


